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TMMOB Harita ve Kadastro Mühendisleri Odası 33. Genel Kurulu'na başarılar diler, olumlu, 

verimli ve üretken geçmesini; mesleğimiz, sektörümüz, meslektaşlarımız ve ülkemiz için 

umutlu kararlar almasını dilerim. 

 
Sizlere, 11. Çalışma Döneminde İstanbul Şube Başkanı olarak görev yaptığım dönemde, bazı 
gözlemlerimi, deneyimlerimi aktarmak istedim. 
 
Artık sektör bazında sayısı olasılıkla 5000'i aşmış, Oda çatısı altında da 4500 dolayında bir 

meslektaş topluluğunu toplayan bir niceliğe ulaştık. Bu niceliğin yanı sıra, önemli niteliksel 

potansiyelleri olan bir topluluğuz bugün. Böylesine önemli bir gücün genel kurulunun da bazı 
özellikler taşıması gerekiyor. Yani bu saatleri, bugünkü görüşmeleri, seçme, seçilme 

kaygısından biraz olsun uzaklaşarak yaşamalıyız. 

 
Yarışma olmalı. Ancak bu yalnızca eleştiri temelli bir yarışma değil, proje bazlı bir yarışma 

olabilmelidir. Hepimizin bildiği sorunlar, çözümlenmedikleri sürece, gelecek dönemlere 

sarkacaklardır. O nedenle yalnızca eleştirmek değil, ama çözüm üretmek, elle tutulur, ülke 

gerçeklerine uygun, olabilir çözümler üretmek gibi bir sorumluluğumuz da var. Bugüne kadar 

çoğunluk sorunların bir parçası olduk Ama biraz da çözümlerin bir parçası olmayı becermek 

gerekiyor. 
 
 
 
1. GİRİŞ 
 
07.01.1990 tarihinde yapılan 11. Genel Kurul çok canlı bir yarışmaya sahne olmuştu. Küçük 

kurullarda ortaya çıkan eğilimler doğrultusunda, iki ekip yönetime aday olmuş, bunun sonucu 

da, Şube tarihinde görülmeyen katılımla genel kurul gerçekleşmişti. 

 
Yani yarışma Oda yaşamına bir canlılık getirmişti. Ama bu canlılığı süregen kılma olanaklı 
olamadı. Olabilse iyi olacaktı. Ama olamadı. Ne zaman birbirimize karşı, ama ne zaman 

birlikte olmamız gerektiği zaman zaman birbirine karışıyor. Hep birbirimize karşı olamayız. Bu 

demek değildir ki, herkes hep aynı şeyleri düşünsün ve aynı davransın.  Birbirimizi 

eleştireceğiz, uyaracağız, aykırı düşeceğiz. Ama yeri ve zamanı geldiğinde yan yana 

geleceğiz. Başka türlü güçlü olamayız. 

 
 
 
2. GEÇEN İKİ YILDA DÜNYADA VE ÜLKEMİZDE GELİŞMELER 
 
Bilimsel-teknolojik gelişmelerin etkisiyle küçülen dünyamızda, geçen yıllarda, izlenmesi bile 

zor gelişmeler oldu. Sovyetler Birliği'nin dağılması ve yeni kurulan Bağımsız Devletler 

Topluluğu, geçen yılların en önemli gelişmesi olarak göze çarpıyor. Ortadoğu'daki savaş, 



dünyada yeni dengelerin tartışılmasında önemli bir yer tutuyor. Öte yandan, hep bir parçası 
olduğumuzu söylediğimiz, ancak kurumlarının içinde gerçek olarak bir türlü yer alamadığımız 

Avrupa'da yeni oluşumlara tanık olduk. AET'ye tam üyelik başvurusu havada kalırken, Avrupa 

Birliği, Avrupa Evi gibi oluşumların ise teğetinde yer bulabildik kendimize. Bu arada 

Balkanlar'da, Kafkasya'da ortaya çıkan yeni dengeler, ülkemiz için değerlendirilecek alanlar 

olarak duruyor ülkemiz gündeminde. Geçen 2 yıl, dünya ölçeğinde soğuk savaşın sona 

erdiğine ilişkin görüşlerin daha da pekiştiği yıllar oldu. Artık barışı yaşamak, barış içinde 

yaşamak vazgeçilemeyecek bir kazanım olarak toplumların güvencesi oldu. Fakat, ne yazıktır 
ki, geçen yıllarda evrenimiz daha çok kirlendi, eski kirler ise daha çok temizlenemedi. Yine de 

çevre bilincinin ciddi biçimde geliştiği yıllar yaşadık. Öte yandan, geçen sürede insan hakları 
konusunda daha çok ve kalıcı kazanımlar elde edildi. Eksikleriyle, dünyanın panoraması 
böyleydi... 
 
Bu gelişmelerde bir faktör çok belirleyici rol oynamaya başladı: Bilimsel-teknolojik 

ilerlemeler... Bunu çok daha önceleri konuşan insanlık, son yıllarda bu gelişmenin ürünlerini 

yaşamının her alanın da görmeye, duyumsamaya başladı. Özellikle iletişim alanında ortaya 

çıkan gelişmeler, global sorunlarda dünya ölçeğinde ortak değer yargıları oluşumuna çok 

önemli biçimde etkimeye başladı. Artık davranırken, bunun evrensel boyutları ve yansımaları 
hesaplanmadan yapılamıyor. Kapalı sistemlerden açık sistemlere, kapalı dünyadan açık 

dünyaya geçiliyor. 

 
Değişimleri yerli yerine koyamadan yenileri geliyor. Çok hızlı ve izlenmesi güç bir süreç 

yaşıyoruz. Bu sürecin dışında kalarak var olma şansı yok artık. Yani siz de değişeceksiniz. 

Başka seçenek yok... 
 
Ülkemizde de geçen yıllarda yoğun gelişmelere tanık olduk. 12 Eylül döneminin toplumda 

yarattığı erozyonların yaygın biçimde sorgulanmaya başlandığı bu dönemde, önemli adımlar 

da atıldı. Bu sancıların hepsi, 20 Ekim seçimlerinde yoğunlaştı ve ülkemiz, geride kalan 11 

yılın yönetimlerinden, hükümetlerinden farklı bir hükümet oluşumuna kavuştu. 2 Parti 

arasında yapılan Protokol ve Hükümet Programı, partilerin genel seçimlerde aldığı oyların 

aritmetik toplamından daha fazla bir toplumsal destek buluyor. 

 
Özellikle demokratikleşme konusunda dile getirilenler, artık demokrasiyi yalnızca sözlere 

sıkıştırma dönemini aşma, ama demokrasiyi yaşama için yeni ve güçlü beklentilerin, 

umutların dayanağını oluşturuyor. Biz de demokrasiyi yaşamak istiyoruz. Bizim, demokrasiyi 

yaşayan toplumların insanları gibi, buna hakkımız var. Ve “bizim” demokrasimiz deyip 

insanları boğan, kısıtlayan bir anlayış değil, evrensel olarak vazgeçilemeyecek öğeleri taşıyan 

demokrasidir istenen artık. 

 
Demokratikleşme programının yaşam bulması için gerekli olan ekonomik ve toplumsal 

istikrarı gerçekleştirmek ise kolay olacağa benzemiyor. Toplumumuzun büyük bölümünün 

belini kıran enflasyon ve bir süredir tırmanarak süren terör olayları, ivedi çözüm bekleyen 

sorunlar olarak gündemdedir. Toplum olarak daha çok üreten, ancak paylaşımında daha adil 

bir gelecek beklentimiz var. Bireye karşı devleti koruyan ve güçlendiren bir anlayış değil, 

devletin karşısında bireyin konumunu özgürleştiren ve güçlendiren bir dönemdir istenen. Yani 

toplumun üyelerinin “birey” olabilmeleri için olanakların kısılmadığı bir toplumsal ortam. 

Bununla yan yana, sosyal devleti, yani devletin sosyal yönünü güçlendiren politikalar değil, bu 

politikaların uygulanması beklentisi... 

 
Bu dönemde umutlandığımız bir yaklaşım da, sivil toplum örgütlerine bakıştır. Hükümet, var 

olan, olanaklar ölçüsünde, çizilen sınırlar içinde sivil olmaya çalışan örgütlerle daha çok 

işbirliği yapmak istemektedir. Bu, demokrasimiz adına, ülkemiz adına çok önemli bir 



yaklaşımdır. Bu yolla çok farklı potansiyellerin ülkemizin kalkınma ve gelişim süreçlerine 

katılması yolları da açılmış olacaktır. Öte yandan, insanların en yakın oldukları alanlarda 

gerçekleştirecekleri bu katılımla ve giderek kontrollerle demokrasimiz gerçek güvencelerine 

kavuşacaktır. Unutulmamalıdır ki, az gelişmiş demokrasi ile yüksek enflasyon arasında bire 

bir ilişki vardır. 
 
 
 
3. HARİTA SEKTÖRÜNDEKİ GELİŞMELER 
 
Geçen 2 yılda, meslek alanımızda da önemli gelişmeler, değişmeler oldu. Bunların olmaması 
garip olurdu. Bunca teknolojik değişim, toplumsal yapılarda bunca gelişme karşısında meslek 

alanımızın değişmez kalması garip olurdu. Kuşkusuz garip olan ve değişmez kalan yapılar 

var. Ancak bunların uzun ömürlü olması olası değil. 

 
Uluslararası alanda, mesleğimiz çeşitlenen sorunları tartışılıyor. Haritacılığın bilinen, alışılmış 

yöntemlerini zorlayan, değiştiren, eskiten gelişmeler var. Bizim bugün de öyküleriyle 

uğraştığımız konularda, onlar yarattıkları örnekleri sunuyorlar. İzliyoruz, seyrediyoruz. 

 
Artık mesleğimizde çağdaş teknoloji ürünleriyle çalışılmayan bir alan kalmadı. Bu gelişmeler, 

iş üretme süreçlerinin her aşamasında da bir düşünce, yöntem ve çalışma düzeni 

değişikliğine zorluyor. Eskiden kalma anlayışlarla ve teknolojilerle bugünün dünyasında 

ayakta kalmak giderek zorlaşıyor. 

 
Harita ve harita bilgilerini üretme yolları da, sonuç ürünleri sunma yolları da çok seçenekli 

oluyor. 
 
Bizde ise gizlilik alanında, güçlenen sektör içi ve dışı kamuoyunun da etkisiyle elde edilen 

kazanımlar var. Ancak, bu konu, yine de sektörün gelişiminin önünde bir engel olarak 

duruyor. Gizliliği güncel ve çağdaş anlamda yeni tanımına kavuşturmaktan kaçınarak, bunu 

tartışmaya bile tepki gösteren anlayışın artık bırakılması gerekiyor. Öte yandan ülke 

demokratikleşme ve sivilleşme konusunda yeni açılımların içine girmişken, sektör içi 

demokrasiyi ve sivilleşmeyi engelleyen bu olayda diretmek bir çelişmeye neden olacaktır. 
Bunun aşılması gerekiyor. 1 yıl önceki bazı gelişmeleri anımsayın: Ordu da bile saydamlık 

dönemini başlatma çabaları vardı. Buna karşın harita bilgilerinin kullanımında ortodoks 

davranışlar, yalnızca bu sektörün gelişmesini engelleme sonucunu doğurur.  

 
Ülkemizde harita sektöründe örgütlenme şemasını, ya da bu olamıyorsa var olan kurumların 

ilişkilerini, yetki ve sorumluluk tanımlarını yeniden kurmak gerekiyor. Sektörün bazı temel 

kurumlarındaki eskimiş yapılar, bozuk bir dişli çark gibi tüm sektörün işleyişini etkiliyor. 

 
Tapu ve Kadastro Genel Müdürlüğü'nde de yeni gelişmeler oldu. Teknik kökenli bir genel 

müdür göreve atandı. Bu gelişme sektörde bir heyecan yaratmıştır. Şimdi bu heyecanı ve 

yılların beklentisini uygulamalara yansıtma zamanıdır. Genel Müdürlüğü atıllıktan kurtarma, 

çağdaş ürünlerle donatma ve çağdaş anlayışla yönetme için bir umut dönemi başlamıştır. 
Beklentimiz, bu fırsatın iyi değerlendirilmesidir.  

 
Tapu ve Kadastro Genel Müdürlüğü'nün işleyişinde yeni ve yakınmaları daha aza indirecek 

bir iyileşmenin sağlanması, sektörün işleyişine de, sektör dışından sektöre bakışa da olumlu 

biçimde yansıyacaktır. 
 



Öte yandan bu kurumun başlattığı Yüzey Ağı Kurma çalışmalarının uygulamaya 

dönüştürülmesi, yanı sıra HAKAR'la başlatılan ancak uygulamalara dönüşemeden yarım ya 

da askıda kalan bilgi sistemi kurma çabalarının daha az aceleyle ele alınarak somut 

kazanımlara ulaştırılması da yeni dönemle ilgili önemli beklentilerdir. 

 
Sektörümüzle ilgili bilgi sistemleri ve çağdaş teknoloji kullanımı konularında dağınıklık bu 

dönemde de sürdü. Ülke genelinde genelgeçer standartlar geliştirme konusunda güçlü 
çabalar oluşamadı. Bunun sonucu olarak, bunun için gerekli teknolojiyi sağlayan her birim, 

neredeyse bir standart merkezi oldu. Buna müdahale edilmesi ve çağdaş teknoloji kullanımı 
alanındaki dağınıklığın giderilmesi için çalışmalar yapılması da sektörün kurumlarına düşen 

önemli bir görevdir. 
 
Son yıllarda fotogrametrinin özel sektör eliyle uygulanması konusunda yeni gelişmeler oldu. 

Bu durum, artık geri dönülemez, tersine yaygınlaşması gereken bir kazanım olarak bizleri 

sevindirmektedir. Ancak bu alandaki sorunların, ülkemizin ve sektörümüzün yapısıyla, 

olanaklarıyla ilgili sorunların yeterince tartışıldığını söylemek güçtür. Bazı belirsizlikler, 

gelecekte başka sorunların temelini oluşturmayacak bir çözüme kavuşturulmalıdır. 
 
Üniversitelerimiz, bu aralar YÖK depreminin yıkıntılarını temizleme konusunda yeni umutlar 

yakalamış durumdalar. Ancak, onca tepkiye karşın Doğramacı onursuzluğu varlığını 
sürdürüyor. Üniversitelerimizin bu dönemde kendi iç dinamiğini yaratması gerekiyor. 

Haritacılıkta eğitim konusu, başlıbaşına bir kurultayı dolduracak önemde ve güncelliktedir. Bu 

alanda da yeni bir yaklaşıma her zamankinden daha çok gereksinme var. 

 
GAP Bölgesindeki haritacılık uygulamaları, kentleşme ve imar mevzuatındaki tartışmalar, 

sektörde yeni iş alanları yaratma sorunları, özel sektörün sıkıntıları, meslektaşlarımızın özlük 

hakları ve sendikalaşma çabaları, sektör içi iletişim, tekdüze ve geneli bağlayıcı tüzel altlıklar 

gereksinmesi gibi konular geçen dönem gündemde oldu ve yeni döneme sarktılar. 

 
Bu arada sektörün faaliyet alanlarının denetlenmesi, kaliteli iş ve hizmet üretiminin 

sağlanması, bu konularda ülke genelinde bir uygulamayı olanaklı kılacak yapılanma da bu 

dönem kendini duyumsatan bir eksiklik olarak göze çarpmıştır. Şubemiz, bu olumsuzluğa, 

görev alanının şimdilik bir bölümünde başlattığı MDU ile müdahale etmiştir. 

 
Meslekte kalite, harita ürünlerinde kalite konusu, çokça önemsenmesi gereken, üzerinde 

yeniden düşünmeyi gerektiren bir önem taşımaktadır. Sektörde son zamanlarda kalitesizliğin 

boylandığı göze çarpıyor. Böylesine bir sürecin önü bugünlerde alınamazsa, gelecekte daha 

güçlü bir sektör olacağımızı nasıl kolayca söyleyebiliriz? 

 
Tüm bu sorunların ve sayılmayan diğerlerinin üstesinden gelmede Harita Mühendisleri 

Odası'na ciddi görevler düşüyor. Bunlar Oda'nın zaman zaman yarattığı platformlarda 

tartışılıyor. Şunu yinelememe izin verin: Tartışmak yetmiyor. Çözüm üretmek de yeterli 

olmuyor. Aslolan bu çözümleri sektör yaşamının parçalarına dönüştürmek. Burada, ne yazıktır 
ki, çoğu zaman etkisiz kalınıyor... 

 
Sektördeki darboğazlar aşılamadığı, aşmak için de gerektiği kadar köktenci olunamadığı 
sürece, yakınmaları bitirmek olanaklı değil. Sektörün ülkedeki diğer sektörler arasındaki yerini 

sağlamlaştırması, harita mühendislerinin de 160 binlik mühendis-mimar topluluğu arasında 

saygın ve etkili bir konuma gelmesi yeni önlemleri gerekli kılıyor. 

 
 
 



4. SİVİL TOPLUM ÖRGÜTLENMELERİNİN ÖNEMİ 
 
Ülkede var olan tüzel düzenlemelere dayalı olarak kurulan ve faaliyet gösteren sivil toplum 

örgütleri, devletin karışmadığı bir alanı temsil etmektedirler. 

 
Demokrasi denilince, bunu katılım boyutundan soyutlamak olanaksızdır. Demokrasi halkın 

kendi kendine yönetimi denir, ancak halk ülke yönetimine seçimden seçime katılırsa ve 

giderek demokrasi Ankara'dan verilen bir hakka dönüşürse, o zaman kesintiler de doğal olur. 

Demokrasinin bir öğesi düşünce ve inanç özgürlüğü ise, diğer ayrılmaz bir öğesi de 

örgütlenmedir. 

 
Yani insanlar, kendilerini en yakından ilgilendiren alanlardan ülke yönetimine 

katılabilmelidirler. İşte bu alan sivil toplum alanıdır. Odamızda bu alanda bir yer tutmaktadır. 
 
Yaratılacak bu örgütlü katılımlarla, siyasete, toplum yaşamına, ülke sorunlarına, meslek 

sorunlarına çözüm yolları arayışlarını özendirmek ve güçlendirmek gerekiyor. 

 
Sivil toplum örgütlenmelerini yaygınlaştırmak gerekiyor. Tersi durumda, yani demokrasi 

piramidinin tabanı dar olunca, karar vericilerin piramidin tepesinde aldıkları kararlarla 

dengenin allak bullak olması kaçınılmaz olmaktadır. Bunun yolu sivil toplumu 

güçlendirmekten, sivil toplum örgütlerine resmi ideoloji ile bakışı değiştirmekten geçiyor. Yani 

sivil toplum örgütlerinin, demokrasinin dinamitleri değil, emniyet sübapları olduğu artık 

tartışmasız kabul edilmelidir. 

 
Yani meslek odaları, sendikalar, dernekler, kooperatifler, vakıflar ve diğer sivil toplum 

örgütleri ne kadar güçlü olurlarsa, demokrasinin başına bir kaza gelme olasılığı o kadar 

azalacaktır. Bu doğrultuda var olan sivil toplum örgütlerimizi daha iyi değerlendirme ve başka 

sivil toplum örgütlenmeleri için uygun toplumsal ve siyasal ortamlar yaratma, ülkemizin 

geleceği için özellikle önemlidir. 
 
İşte Odamızın bu özelliğini güçlendirecek, gerçek anlamda bir sivil toplum örgütü olmasını 
sağlayacak uğraşlar da göstermek zorundayız. 

 
 
 
5. HARİTA VE KADASTRO MÜHENDİSLERİ ODASININ YAPISI, ÖRGÜTLENME MODELİ, 
OLANAKLARI, ÇABALARI VE SORUNLARI 
 
HKMO, harita sektöründe mühendislerin yaklaşık 4500'ünü çatısı altında toplayan en büyük 

kurum durumunda. Bu örgüt, son yıllarda sektörde saygınlığı sürekli artan bir yapıyı 
kurumsallaştırmaya çalışıyor. 

 
Bu örgütün güçlü olması, her şeyden önce örgütlülüğünün gücüne bağlıdır. Yani HKMO şu an 

var olan yapısıyla daha güçlü olabilir mi? Bu zor görünüyor. Tüzüğümüz küçük onarımlar 

dışında 1983'ten bu yana değişmemiş. Ama koşullar değişiyor. Bugün Genel Merkez ve 2 

Şube örgütlenmesi ve etkisiz temsilcilik yapısıyla HKMO'nı etkili bir güce dönüştürmek 

neredeyse olanaksız. 

 
Bu nedenle, bazı çekinceleri bir yana bırakıp, örgütlenme ağını güçlendirmek gerekiyor. Yeni 

Şubeler, başta Ankara olmak üzere, Doğu Karadeniz ve Güneydoğu Anadolu'da yeni şubeler 

kurulması yararlı görünüyor bana. Böylesi bir yapı genel merkezin çalışmalarını da olumlu 

etkileyecektir. 
 



Şubeler, var olan tüzel altlıklar çerçevesinde, bölgelerinde faaliyet gösteriyor. Ama yetkiler ve 

olanaklar açısından yetersizlikler var. Merkezle ve Temsilciliklerle ilişkilerde karmaşalar söz 

konusu. 
 
Şubeleri etkili kılacak bir tanıma gereksinme var. Tüzük değişmeli. Biz bunu söyledik ancak. 

Ancak bir Komisyon kurup bir çalışma yapamadık. Bunun çoğu nedeni yukarıda 

anlattıklarımızdan çıkarılabilir. 

 
Örneğin İstanbul Şubesi... Bugün İstanbul bir metropoliten kent özelliğinin ötesinde, megapol, 

yani çok büyük kent niteliği kazanmış. Bu kentteki, bırakın bölgenin tamamını, yalnızca bu 

kentteki faaliyetleri bile Şube'den yönetmek olanaksız. Kent içi ulaşım güçlükleri, örn. Kartal 

ile Bakırköy'ü bir araya getirmeyi olanaksız kılıyor. 

 
Görevde olduğumuz dönemde Temsilciliklerimizi güçlendirmeye çalıştık. Bu, yetki 

güçlendirmesiyle başladı. Kendilerine hareket serbestisi tanıdık. Buradan güç alan bazıları, 
makamlarında bu görevi yerine getirmeyi bırakıp kiralık yerlerde faaliyete başladılar. 

 
Birçok temsilcimizle ilişkimiz genelde iyi oldu. Ancak bir Bursa Temsilciliği var ki, İstanbul'u 
bağlı olduğu bir Şube olarak görmemekte ısrar ediyor. Bu sorunu Genel Merkezin çözmesi 

gerekiyor. 
 
Oda örgütlenmesinde yerel inisiyatiflere daha açık bir yapılanma zorunluluğu var. Karar alma, 

karar verme, uygulama, denetleme, konularında Şubeler yeterli yetkilerle donatılmalı. Boş 

yere merkez-şube bürokrasisi yaratmak, işleyişi hantallaştırır.  
 
Kuşkusuz etkinlik gücünün artmasında sahip olunan olanaklar belirleyici oluyor. Oda ancak 

kasasındaki para kadar etkin olabiliyor yerine göre. Bu, Büyük Oda-Küçük Oda 

sınıflandırmasını bile doğuruyor. 

 
Mesleki faaliyet alanını denetim altına almanın bir bedeli var ve bunu meslektaşlarımızın 

anlayışla karşılaması gerekiyor. Oda'dan 3 kuruşu kaçırmanın hesabıyla, bazı denetimlerden 

kurtulma hesabıyla bu Odayı büyütemeyiz. Bilinmelidir ki, denetim büyüme için gereklidir, ve 

büyümenin bedeli ödenmeyecek kadar büyük değildir. 

 
Evet, aylık ödentiler hep sorundu. Ama bu konuda bir sistematik kurulamıyor. Kurulmalı... Bu 

doğru, ama olmuyor. Daha kalıcı ve sürekli olacak kaynaklar yaratılmalı. Danışmanlık 

hizmetleri bunun başında geliyor. Fakat bu da, ülkenin içinde bulunduğu koşullarla ilgili bir 

faktör olarak kalıyor. 

 
Şu konuyu bir kez daha vurgulamak gerekiyor: Kalitesizlik sektörde aldı başını, yürüdü. Hiçbir 

müdahale yok. Cezai hükümler işletilmiyor. Bu da başına buyruklukları körüklüyor. Kanımca 

merkezdeki Onur Kurulu yetersizdir. Şubelerin de böyle bir organa sahip olmaları gerekiyor. 

Bu kurul ne duygusal olmalı, ne de mahkeme duvarı gibi. Ama işlemeli, gereği de yapılmalı. 
 
Özel sektörün biraz disipline olması için müdahaleler gerekli... Ama birşeyler yapılmıyor. Bir 

şeyler değişmiyor. Sorunlar azalmıyor, çoğalıyor. Böyle giderse de, kendi başına buyruk 

uygulamaların yapıldığı bir sektör olmaya doğru gidiyoruz. 

 
Başka sorunlar da var... Ama sabrınızı taşırmak istemiyorum. 

 
Demem o ki, genel kurulda bunlardan bazıları için hiç olmazsa, bazı ilke kararları alınmalıdır. 
“Ülkenin dört bir yanından buraya gelmemizin bir anlamı olmalıdır,” diye düşünüyorum. 

 



“Yani şu genel kurulu genel kurul gibi yaşamalıyız,” diye düşünüyorum. 

 
 
 
6. YÖNETİM ORGANLARI 
 
Oda yöneticiliği kolay bir iş değil. Ciddi sorumlulukları var ve önemli derecede özveri 

gerektiriyor. Hele Merkez Yönetim Kurulu yöneticilerine daha fazla görevler düşüyor. Dileğim 

ve beklentim o ki, aday olacak meslektaşlarımız bu sorumlulukları tartarak aday olurlar ve 

seçildiklerinde de Oda projesine yeni boyutlar ve kazanımlar getirecek tasarılarla faaliyet 

gösterirler. 
 
Yani 
 

 Yönetim kurulu uyumlu çalışabilecek meslektaşlardan oluşmalıdır. 
 

 Yani her iyi insanın, meslektaşın ya da özelde iyi anlaşan kişilerin, yönetim kurulu 

üyeliğinde uyumsuzluklar olabilir. 
 

 Yönetim kurulunun Oda'ya, o ana kadar kazanılmış perspektiflere yeni boyutlar 
getirecek projeleri olmalıdır. 

 

 Yönetim kurulunun seçildiği andan sonra, tüm üyeleri kucaklayan bir yapısı olmalıdır. 
 

 Yönetim kurulu hem kendi sektörü içinde, hem de sektör dışında ve diğer örgütlere 
karşı Odayı temsil edebilmelidir. 

 

 Yönetim Kurulu, Odanın demokratik meslek örgütü, bir sivil toplum örgütü olma 
özelliğini güçlendirmelidir. 

 
 
 
7. YENİ YÖNETİMİN ODA PROJESİ 
 
Yönetim kurulunun Oda Projesi'nin temel taşları şunlar olabilir: 
 

 Oda çalışmalarına katılım yollarının artırılması ve çeşitlendirilmesi gerekmektedir. Her 
üyenin kendi ilgi duyduğu noktadan Oda yaşamına katılması için olanaklar 
yaratılmalıdır. 

 

 Oda bir demokratik kitle örgütüdür. Üyeleri farklı siyasi eğilimlerde ve düşüncelerde 
olabilirler. Odanın işleyişinde üyeleri arasında bu anlamda ayırım yapılmadan, 
demokratik bir ortamda, tüm birikimlerin birbirine eklenmesi gerekmektedir. 

 

 Artık günümüz koşullarına hiçbir başarı ve kazanım örgütsüz olamaz. Zayıf örgüt 
yapılarıyla yürümek de olanaksızdır. Var olmakla yürümek, hatta koşmak ayrı 
şeylerdir. Bu nedenle Odanın örgütlülüğünü güçlendirmek gerekmektedir. 

 

 Ve her şey gönüllülükle olamaz. Oda yöneticiliği gönüllülüğe dayansa da, Odanın 
işleyişi profesyonel olmalıdır. 

 

 Oda tüm çabalarında toplum yararını, ülke çıkarlarını ön planda tutmak zorundadır. 
Ulusal çıkarlardan yana tavırlar zorunludur. 

 



 Oda kendi örgütlülüğünü güçlendirirken, TMMOB örgütlülüğünün güçlenmesi için de 
çaba harcamalı, bu arada diğer demokratik örgütlerle ilişkilerini de geliştirmelidir. 

 

 Tüm bunları yaparken sektör içi iletişimi çeşitlendirmenin yolları mutlaka bulunmalıdır. 
 
 
Bu ilkelere yönelik olarak hazırlanacak paketteki bazı hedefler şunlar olabilir: 
 

 Oda bünyesinde yönetime tam bağımlı olmayan, deyim yerindeyse özerk komisyonlar 
kurulmalıdır. 

 

 Şubelerin ve temsilcilerin, bulundukları bölgede, Odanın kolu-gözü-sesi olmaları 
sağlanmalıdır. 

 

 Tüzüğüm yenilenmesi için çalışmalar yapılmalıdır. Ancak her şeyi tüzük değişikliğine 
bağlamadan, bazı düzenlemelerin, var olan yetkiler içinde yapılması gerekiyor. 

 

 Yayın politikası güçlendirilmeli, Oda Dergisi'nin daha iyi ve doğru olarak yönetilmesi 
sağlanmalı, bu konuda hiçbir komplekse kapılmadan derginin İstanbul'dan 
yönetilmesi için karar verilmelidir. 

 

 Odanın Bilgi Arşivi güçlendirilmelidir. 
 

 Sektördeki kavramlaşma sorunlarına yönelik çalışmalar yapılmalıdır. Giderek ayrı 
dillerden konuşan bit topluluk olma tehlikesinin önüne geçilmelidir. 

 

 Sektörde standartlar konusundaki dağınıklığa müdahale edilmelidir. 
 

 Kadastro Genel Müdürlüğü, gizlilik ve HGK ile ilişkiler, üniversiteler, harita bilgi 
sistemi, GAP, İmar Yasası, bilirkişilik v.b. konularda Oda düşüncelerinin geliştirilmesi 
için çalışmalar yapılmalıdır. 

 

 Mesleki etik'i korumak, bu alandaki erozyonları biraz olsun gidermek amacıyla çaba 
harcanmalıdır. 

 

 Sektör içine sıkışıp kalmaktan kurtulmak, sektör dışına açılmak için çalışılmalıdır. 
 

 Sektör içi dayanışmayı güçlendirme hedefi konulmalıdır. 
 

 Sektör içi dağınıklığa mutlaka müdahale edilmeli ve denetimin sağlanması için 
önlemler alınmalıdır. 

 

 Odanın sosyal ve kültürel etkinlikler potansiyeli artırılmalıdır. 
 

 Odanın parasal kaynaklarını çeşitlendirme uğraşları verilmelidir. 
 

 Odanın adı “Harita Mühendisleri Odası” olarak değiştirilmelidir. Bu konuda yıllardan 
beri taşınan kaygılar bırakılmalıdır. İnanıyorum ki böylece bir değişiklikten Kadastro 
Genel Müdürlüğü neden alınsın. Siz alınır mısınız sayın AKIN? Kadastro kavramı 
artık uluslararası alanda bile aşılıyor. Bu değişim bir an önce gerçekleşmelidir. Bu 
değişiklik, inanıyorum ki, mesleğimizdeki isim kargaşalarına da son verecektir. 

 
Bunlar önemli hedefler. Çoğu ulaşılması zor olmayan, ancak yalnızca yönetim kurullarının 
üstesinden gelemeyeceği hedefler. 



 
Odanın ve sektörün kimlik ve kişiliğini güçlendirmek için gerekli ve hatta yetersiz önlemler... 
 
Bunlar Odaya yönelik bir projenin bazı temel öğeleri olarak değerlendirmenize sunmak 
istedim. Bunlara yenileri eklenebilirdi. Ama bunların sayısını azaltarak Odayı güçlendirmek, 
kanımca olanaklı değil. 
 
Sanıyorum uzun oldu. Ama bunları söylemek istedim. Bunların genel kurul gibi bir en üst 
iradeye sunulması gerekir diye düşündüm. Buradaki tartışmalara katkı vermek istedim. 
 
Kuşkusuz genel merkezin eleştirilecek çok yanları var. Görevde olduğumuz dönemde 
örgütlülüğün gerektirdiği ilişki trafiğini kuramadık. Karşılıklı yanlışlar yapıldı. Bunların yeni 
dönemlerde yaşanmamasını dilerim. 
 
Bu duygularla hepinizi saygıyla selamlarım. 
 
 
 


